

海南医学院学报

Journal of Hainan Medical University

月刊 第 17 卷第 3 期(总第 94 期) 2011 年 3 月出版 1995 年 5 月创刊

主管

海南省教育厅

主办

海南医学院

协办

海口市人民医院

海南天煌制药有限公司

海口市妇幼保健院

儋州市妇幼保健院

乐东县人民医院

农垦三亚医院

编辑

海南医学院编辑委员会

出版

《海南医学院学报》编辑部

http://hnyy.chinajournal.net.cn

地址: 海南省海口市学院路 3 号

(571101)

电话: +86-898-66893391

传真: +86-898-66890465

Email: hyxbsg@126.com

名誉主编

焦解歌

主编

刘军保

执行主编

屈顺海

印刷

海南省海口永发印刷厂有限公司

发行

海南省报刊发行局

国内外公开发行

订购

全国各地邮政局

邮发代号 84-14

广告许可证

琼工商广字 018 号

中国标准刊号

ISSN 1007-1237

CN 46-1049/R

国际期刊 CODEN 编号

CODEN: HYXAAM

定价

每期 15.00 元

出版日期

2011 年 3 月 28 日

2011 年版权归属主办单位所有

目 次

【基础医学】

- 视网膜发育基因 Six3 表达载体的构建 孙雪荣, 葛坚, 章晓霜, 等 (289)
靶向巨噬细胞表达抗菌肽 PR39 基因抗胞内结核分枝杆菌的研究 夏乾峰, 文阳安, 涂植光, 等 (292)
化学刺激致溃疡性结肠炎兔模型的建立 孙茂庆, 卜平 (296)
“康宁”胶囊对 CCl₄ 致小鼠急性肝损伤的保护作用 黄晓菡, 曾文铤, 朱科伦, 等 (299)
细胞因子诱导的自然杀伤细胞培养体系的评价 王娟, 桑圣刚, 郝新宝 (302)
双酚 A 对人早孕绒毛组织 IGF1、TGF β 1、ADAM12 表达的影响 丁梅梅, 张毅, 黄元华, 等 (305)
缺氧预处理对不同鼠龄大鼠海马神经干细胞增殖和分化的影响 赵久红 (309)

【临床医学】

- 如意金黄散用于 PICC 治疗间歇期静脉炎的效果观察 施雪雁, 贾宏, 范爱飞, 等 (312)
血清 HE4 在卵巢癌中的表达及其诊断价值 刘忠梅, 胡春霞, 黎明莺, 等 (314)
玻璃酸钠关节腔内注射联合推拿治疗早期原发性膝骨性关节炎 朱玉磊, 李晓菲, 朱明双 (317)
卵巢癌患者血浆 TM 及 EPCR 检测的临床意义 胡敏, 荣红 (320)
扩张型心肌病与缺血性心肌病中 C-反应蛋白的定量分析 宋艳秋, 张辉 (323)
肌钙蛋白两个亚单位在急性心肌梗死诊断中的应用分析 农天雷, 林敏 (325)
联合检测血清中 ADA、GGT 和 AFU 对肝癌患者诊断的临床意义 林莉, 林美玲 (328)
针刺加穴位注射对面肌痉挛患者治疗前后外周血 T 细胞亚群的研究 谢芸, 奕孔进 (330)
苦碟子联合奥扎格雷钠治疗冠心病心绞痛的临床观察 罗海潘 (333)
益气活血法治疗慢性充血性心力衰竭临床疗效观察 黄清苑, 温利辉 (336)
首发脑梗死患者颈动脉粥样硬化斑块检查的临床分析 刘春苗, 余丹 (339)
前列地尔联合辛伐他汀治疗颈动脉粥样硬化的临床观察 刘莹, 何跃, 邢建丽 (341)
疏肝健脾汤联合西药治疗慢性胃炎临床观察 杨华, 周国栋, 王兵华 (344)
五子衍宗口服液联合左卡尼汀治疗少精、弱精症的临床分析 崔刚, 徐文华, 武广平 (347)

甘露聚糖肽注射液联合化疗治疗霍奇金淋巴瘤疗效观察	石希均(350)
食管胃底静脉曲张破裂出血相关危险因素的分析	林尤冠,孙龙,蔡笃雄,等(352)
无创正压通气治疗老年急性左心衰患者的临床疗效观察	肖毅(355)
经侧裂岛叶入路治疗基底节区脑出血分析	姜建昌,武永康(358)
高龄急性心肌梗死患者临床特点分析	盛博,陈炜,程宇彤(360)
食管癌、贲门癌切除胃食管分层吻合手术治疗体会	阙奇伟,刘泗军,石勇,等(363)
锁定型钢板固定联合药物治疗股骨粗隆间骨质疏松性骨折的临床疗效评估	陈润彬,蔡鹏,杨国超,等(366)
亚低温治疗特重型颅脑损伤疗效观察	塔长峰,吴定奇,马腾飞,等(369)
PCEA 和 PCIA 应用于下尿路术后膀胱痉挛的效果分析	许思怡,羊梅,王素娥(372)
海南省 119 例尿路结石化学成分分析	宋鹏,梁培育,李浩勇(374)
分化型峡部甲状腺癌 12 例外科治疗体会	余书勇,吴维敏(377)
美蓝染色法前哨淋巴结活检在保乳治疗的临床应用分析	廖燕如,尹梅娟(380)
3 种子宫肌瘤剔除术的临床比较研究	陈沂,陈仙黔,吴玉钗(383)
孕期胎心监护轻无反应型的临床意义分析	羊淑宇,张亲凤,薛艳艳(386)
莫匹罗星辅助治疗婴儿湿疹 182 例分析	王聪聪,吴海英,郑敬阳(388)
宫内窘迫对早产儿血清肌钙蛋白及心肌酶水平的影响	庞祥华,陈俊琦,曹龙翎(390)
痰热清注射液对支气管肺炎患儿的疗效分析	陈丰,唐群兰(392)
巨大倒置 T 波对冠心病的诊断价值	吴兴安,李秀琪(395)
超声引导下穿刺术在妇科盆腔肿块诊治的应用	魏碧清,靳晓清(398)
胃腺癌患者 CT 分期及血管密度关系的临床研究	李英(400)
地佐辛联合舒芬太尼用于术后自控静脉镇痛效果观察	闫诺,杨程,陈宁(403)
瑞芬太尼在心脏瓣膜置换术快通道麻醉中的观察	谭义文,田毅,田国刚,等(406)
丙泊酚联合芬太尼麻醉在治疗性 ERCP 中的应用	赵帅,李淑梅(409)
舒芬太尼与罗哌卡因用于腰硬联合阻滞分娩镇痛的临床研究	涂远光,李平(411)
排龈法充填后牙邻面洞的临床体会	张旭凤,郭玉苏(414)
海口市交通噪声调查及对居民影响特征分析	龙文芳,龙婷,杨建军(416)
咸宁市咸安区农村妇女病普查普治结果分析	章全斌(420)
误诊为“急性心肌梗死”的嗜铬细胞瘤分析报告	李天红,祝烨(424)
【综述·讲座】	
糖尿病大血管并发症的细胞治疗研究进展	王华,谢毅强(426)
口腔科治疗原发性三叉神经痛的研究进展	梁非照,王俊林,雷荣昌(429)

**海南医学院学报
编辑委员会**

顾 问:白志勤 廖小平

李永春

名誉主编:焦解歌

主 编:刘军保

副主编:陈玉民 陈志斌

执行主编:屈顺海

中国编委(以下按姓氏笔画排列)

邓芳成 王宇田 白志明 田作春
刘明生 孙公凯 羊铁驹 李 漠
李 羲 肖劲逐 杨世忠 杨建军
张彩虹 林 玲 孟志斌 易西南
郝新保 钱士匀 容 泉 涂 蓉
黄元华 董克家 谢祁阳 蔡望伟
谭光宏

国际编委

Nigel J. Temperton (英国)

Jimmy Thomas Elford (美国)

Guido Favia Camerino (意大利)

Malcolm K. Jones (澳大利亚)

Viroj Wiwanitkit (泰国)

Farouk M. F. El-sabban (美国)

F. Dewolfe Miller (美国)

Nazni Bte Hj. Wasi Ahmad (马来西亚)

Usa Lek-Uthai (泰国)

Kabkaew L. Sukontason (泰国)

Kom Sukontason (泰国)

Kusal K Das (印度)

Luca Vannucci (捷克共和国)

Asad U Khan (印度)

Nilanjan Chakraborty (印度)

Amere Subbarao Sreedhar (印度)

Liang Qiao (香港)

英文编辑

Nigel J. Temperton (英国)

Jimmy Thomas Elford (美国)

Guido Favia Camerino (意大利)

Malcolm K. Jones (澳大利亚)

Viroj Wiwanitkit (泰国)

Farouk M. F. El-sabban (美国)

F. Dewolfe Miller (美国)

Nazni Bte Hj. Wasi Ahmad (马来西亚)

Usa Lek-Uthai (泰国)

Journal of Hainan Medical University

Monthly Vol. 17 No. 3 (Total 94) Mar. 2011

Competent Authority

Educational Department of Hainan Province

Sponsored by

Hainan Medical University

Assisted by

People's Hospital in Haikou
Hainan Tianhuang Pharmaceutical CO., LTD.

Haikou Maternity and Child Health-care Hospital

Maternity and Child Care Hospital in Danzhou

People's Hospital in Ledong County
Sanya Nongken Hospital Members of

Editorial Board**Edited by**

Editorial Committee of Journal of Hainan Medical University

Published by

Editorial Department of Journal of Hainan Medical University

<http://hnnyy.chinajournal.net.cn>

Address: No. 3 Xuan Yuan Road, Haikou, Hainan 571101

Tel: +86-898-66893391

Fax: +86-898-66890465

E-mail: hyxbsg@126.com

Publishing Contact Person: Zhang Xian-di

Honorary Editor-in-Chief

JIAO Jie-ge

Editor-in-Chief

LIU Jun-bao

Executive Editor-in-Chief

QU Shun-hai

Printed by

Yongfa Printing Limited Company in Haikou

Distributor

Distribution Bureau of Newspaper Magazine in Hainan Province

Publication at Home and Abroad

Domestic Subscription: Domestic Local Post Office

Postal Distributing Code

84-14

Advertisement License

Qiong 018

Chinese Standard Periodical Number

ISSN 1007-1237

CN 46-1049/R

CODEN:

HYXAAM

Price

¥ 15.00

Publishing Date

28th, Mar. 2011

Copyright© 2011 by the Sponsors

Contents

- Construction of expression vector of development gene Six3 in retina SUN Xue-rong, GE Jian, ZHANG Xiao-shuang, et al. (289)
- Inhibitory effect of macrophage-specific expression of antimicrobial peptide PR-39 on intracellular growth of BCG in mouse macrophage cells and lung XIA Qian-feng, WEN Yang-an, TU Zhi-guang, et al. (292)
- Chemical stimulation induced ulcerative colitis in rabbit models SUN Mao-qing, BO Ping (296)
- Protective effect of Kangning capsule on acute hepatic injury of mice induced by CCl₄ HUANG Xiao-han, ZENG Wen-ting, ZHU Ke-lun, et al. (299)
- Culture system of cytokine-induced natural killer cell WANG Juan, SANG Sheng-gang, HAO Xin-bao (302)
- Effects of bisphenol A on the expression of IGF1, TGF β 1, ADAM12 in chorionic villus early in pregnancy Ding Mei-mei, ZHANG Yi, HUANG Yuan-hua, et al. (305)
- Influence of hypoxia on proliferation and differentiation of neural stem cells from hippocampus of neonate rats ZHAO Jiu-hong (309)
- Effect of Ru Yi Jin Huang powder on phlebitis during the intermittent period of PICC treatment Shi Xue-yan, JA Hong, Fan Ai-fei, et al. (312)
- Expression and predictive value of HE4 level in diagnosis of ovarian carcinoma LIU Zhong-mei, HU Chun-xia, LI Ming-luan, et al. (314)
- Effect of combination therapy with massage and intraarticular injection of sodium hyaluronate on early primary knee osteoarthritis ZHU Yu-lei, LI Xiao-fei, ZHU Ming-shuang (317)
- Predictive value of thrombomodulin and endothelial cell protein C receptor levels in patients with ovarian cancer HU Min, RONG Hong (320)
- Quantitative analysis of serum C-reactive protein in the patients with ischemic cardiomyopathy and dilated cardiomyopathy SONG Yan-qi, ZHANG Hui (323)
- Application of subunits of troponinin diagnosis of acute myocardial infarction NONG Tian-lei, LIN Min (325)
- Predictive value of combined detection of serum ADA, GGT, and AFU in diagnosis of hepatocarcinoma LIN Li, LIN Mei-ling (328)
- Effect of combined therapy with acupuncture and injectio ad acumen on T cell subset in peripheral blood of patients with hemifacial spasm XIE Yun, GU Kong-jin (330)
- Effects of Ixeris sonchifolia combing with sodium ozagrel on angina pectoris LUO Hai-pan (333)
- Effect of qi-replenishing and blood-activating therapy on congestive heart failure HUANG Qing-yuan, WEN Li-hui (336)
- Significance of carotid atherosclerotic plaques screen in patients with first-onset cerebral infarction LIU Chun-miao, YU Dan (339)
- Effect of alprostadiol combined with simvastatin on treatment of carotid atherosclerosis LIU Ying, HE Yue, XING Jian-li (341)

Editorial Board of Journal of Hainan Medical University

Consultants

BAI Zhi-qin, LIAO Xiao-ping,
LI Yong-chun

Reputation Editor-in-Chief

JIAO Jie-ge

Editor-in-Chief

LIU Jun-bao

Associate Editor-in-Chief

CHEN Yu-min, CHEN Zhi-bin

Executive Editor-in-Chief

QU Shun-hai

Members of Editorial Board

Nigel J. Temperton (UK)

Jimmy Thomas Efird (USA)

Guido Favia Camerino (Italy)

Farouk M. F. El-sabban (PhD, U. S. A.)

F. Dewolfe Miller (PhD, U. S. A.)

Malcolm K. Jones (PhD, Australia)

Viroj Wiwanitkit (MD, Thailand)

Nazni Bee Hj. Wasi Ahmad (PhD, Malaysia)

Usa Lek-Uthai (PhD, Thailand)

Kabkaew L. Sukontason (PhD, Thailand)

Kom Sukontason (PhD, Thailand)

Kusal K Das (PhD, India)

Luca Vannucci (PhD, Czech Republic)

Asad U Khan (PhD, India)

Nilanjan Chakraborty (PhD, India)

Amere Subbarao Sreedhar (PhD, India)

Liang Qiao (PhD, Hongkong)

DENG Fang-cheng (MD, China)

WANG Yu-tian (MD, China)

BAI Zhi-ming (MD, China)

TIAN Zuo-chun (MD, China)

LIU Ming-sheng (MD, China)

SUN Gong-kai (MD, China)

YANG Yi-ju (MD, China)

LI Mo (MD, China)

LI Xi (MD, China)

XIAO Jin-zhu (MD, China)

YANG Shi-zhong (MD, China)

YANG Jian-jun (MD, China)

ZHANG Cai-hong (MD, China)

LIN Ling (MD, China)

MENG Zhi-bin (MD, China)

YI Xi-nan (MD, China)

HAO Xin-bao (MD, China)

QIAN Shi-yue (MD, China)

RONG Quan (MD, China)

TU Rong (MD, China)

HUANG Yuan-hua (MD, China)

DONG Ke-jia (MD, China)

XIE Qi-ying (MD, China)

CAI Wang-wei (MD, China)

TAN Guang-hong (MD, China)

English Editors

Nigel J. Temperton London, UK

Jimmy Thomas Efird Honolulu, USA

Guido Favia Camerino, Italy

Farouk M. F. El-sabban (PhD, U. S. A.)

F. Dewolfe Miller (PhD, U. S. A.)

Malcolm K. Jones (PhD, Australia)

Viroj Wiwanitkit (PhD, Thailand)

Nazni Bee Hj. Wasi Ahmad (PhD, Malaysia)

Usa Lek-Uthai (PhD, Thailand)

Effect of Shuganjianpi decoction combined with western medicine on treatment of chronic gastritis YANG Hua, ZHOU Guo-dong, WANG Bing-hua (344)

Effects of wuzi yan-zong liquids combining with L-carnitine on oligospermia and asthenospermia CUI Gang, XU Wen-hua, WU Guang-ping (347)

Effect of mannan peptide injection combined with chemotherapy on Hodgkin's lymphoma SHI Xi-jun (350)

Risk factors of esophageal-gastric fundus variceal bleeding LIN You-guan, SUN Long, CAI Du-xiong, et al. (352)

Noninvasive positive pressure ventilation for elderly patients with acute left heart failure XIAO Yi (355)

Surgical treatment of basal ganglia haematoma through transsylvian-insular approach JIANG Jian-chang, WU Yong-kang (358)

Clinical characteristics of elderly patients with acute myocardial infarction SHENG Bo, CHEN Wei, CHENG Yu-tong (360)

Esophagogastric layer-to-layer anastomosis in patients with esophageal or cardia cancer KANG Qi-wei, LIU Si-jun, SHI Yong, et al. (363)

Effect of locking plate fixation combined with antiosteoporosis drugs on osteoporotic fracture CHEN Run-bin, CAI Peng, YANG Guo-chao, et al. (366)

Efficacy of hypothermia treatment on severe head injury TA Chang-feng, WU Ding-qi, MA Teng-fei, et al. (369)

Anesthesia effects comparison of PCEA and PCIA on postoperative bladder spasm XU Si-yi, YANG Mei, WANG Su-neng (372)

Analysis of 119 cases with lithangiuria SONG Peng, LIANG Pei-yu, LI Hao-yong (374)

Treatment for differentiated thyroid isthmus carcinoma: Reports of 12 cases YU Shu-yong, WU Wei-min (377)

Clinical application of methylene blue dye in sentinel lymph node biopsy for breast conserving therapy LIAO Yan-ru, YIN Mei-juan (380)

Comparative study on three ways of hysteromyectomy CHEN Yi, CHEN Xian-qian, WU Yu-chai (383)

Clinical significance of mild non-reactive NST pattern in pregnancy monitoring YANG Shu-yu, ZHANG Qin-feng, XUE Yan-yan (386)

Analysis of 182 cases with infantile eczema treated by adjunctive therapy of Mupirocin WANG Cong-cong, WU Hai-ying, ZHENG Jing-yang (388)

Effect of fetal distress on serum cardiac troponin and myocardial enzymes of premature infants PANG Xiang-hua, CHEN Jun-qi, CAO Long-ling (390)

Efficacy of Tanreqing injection on treatment of pediatric bronchial pneumonia CHEN Feng, TANG Qun-lan (392)

Value of giant T wave inversion in diagnosis of coronary heart disease WU Xing-an, LI Xiu-qi (395)

Application of puncture under ultrasound tomography in diagnosing female pelvic mass WEI Bi-qing, JIN Xiao-qing (398)

Relationship between CT staging and vessel density of patients with gastric adenocarcinoma LI Ying (400)

Anesthesia effects of docozine combining sufentanil in PCIA YAN Nuo, YANG Cheng, CHEN Ning (403)

Remifentanil in cardiac valve replacement in the observation of fast track anesthesia TAN Yi-wen, TIAN Yi, TIAN Guo-gang, et al. (406)

Application of propofol combined with fentanyl in therapeutic ERCP ZHAO Shuai, LI Shu-mei (409)

Analgesia effect of combination of sufentanil and ropivacaine on combined spinal and epidural anesthesia for delivery TU Yang-guang, LI Ping (411)

Filling buccal tooth caries in distal proximal surface by gingival retraction ZHANG Xu-feng, GUO Yu-su (414)

Traffic noise investigation and risk factor analysis in Haikou LONG Wen-fang, LONG Ting, YANG Jian-jun (416)

General survey on treatment of gynaecological disease in rural women in Xian'an District ZHANG Quan-bin (420)